
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 43. posiedzeniu Senatu 

w dniu 22 czerwca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra energii Krzysztofa Tchórzewskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracają się do mnie samorządowcy i mieszkańcy z prośbą o interwencję w sprawie zmiany zapisów 

ustawy z dnia 20 maja 2016 r. o inwestycjach w zakresie elektrowni wiatrowych. Zgodnie z art. 3 ww. 

ustawy ustalenie lokalizacji elektrowni wiatrowej następuje wyłącznie na podstawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, o którym mowa w art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Poprzez wpisanie elektrowni wiatrowych do miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

obszar budownictwa mieszkalnego w małych gminach przestanie istnieć. Posiadacze działek 

zlokalizowanych obok wiatraków nie dostaną pozwolenia na budowę budynków mieszkalnych.  

W niektórych miejscowościach, w których powstały farmy wiatrowe, po wprowadzeniu nowej ustawy 

odległościowej nie będzie mógł już powstać żaden nowy dom. Oznacza to zastój demograficzny  

i gospodarczy dla całej gminy. Co więcej, wartość ziemi w okolicach elektrowni wiatrowych ulegnie 

radykalnemu obniżeniu. Działki stanowiące nierzadko większą i kluczową część majątku mieszkańców 

wspomnianych gmin będą właściwie bezużyteczne i niemożliwe do sprzedania. 

Ustawa wprowadziła generalną potrzebę zmian w planach zagospodarowania przestrzennego, co obciąża 

gminy dodatkowymi kosztami. 

Panie Ministrze proszę o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy Pan Minister posiada wiedzę, jakie ograniczenia spowodowała ustawa w budownictwie 

mieszkaniowym? 

2. Czy znana jest Panu Ministrowi skala problemu na terenie całego kraju? 

3. Czy, a jeśli tak, to kiedy planowana jest zmiana przepisów dotyczących odległości elektrowni 

wiatrowych od istniejącej albo planowanej zabudowy mieszkaniowej? 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 

 


